
 
 
 
 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINARIA  
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 29 DE NOVEMBRE DE 2007 
   
Membres assistents: 
Miquel Enseñat Riutort 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Vicenç Vidal Matas 
Aina Maria Salom Soler 
Miquel Bernat Bosch 
Dolors Nadal Llinas 
Maria Francisca Ripoll Morell 
Severiano Quevedo Mora 
Gaspar Sabater Nicolau 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les 
vint hores trenta-un minuts  del dia vint-i-nou de novembre de  dos mil set, es 
reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de 
la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle, Miquel Ensenyat Riutort, i amb 
l’assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l’encapçalament, a 
l’objecte de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els assumptes inclosos a 
l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari, el Sr. 
Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la 
Corporació ha de fer qualque observació a les actes de les sessions ordinària de 
dia 30 d’octubre de 2007. 

No es presenta cap observació, per la qual cosa l’acta es considera 
aprovada. 



 
CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l’apartat de 
correspondència , es dóna compte dels següents: 

- Consell Insular de Mallorca (Cooperació Municipal) Reg. Entrada 3177, 
Data límit justificació  Pla d’Obres i Serveis en execució. 

- Govern de les Illes Balears (Direcció General de Biodiversitat) Reg. 
Entrada 3183, Notificació acord consell de Govern creació noves zones 
d’especial protecció per a les aus. 

- Govern de les Illes Balears (Direcció General de Biodiversitat) Reg. 
Entrada 3187 , Informe relatiu a construcció habitatge en sol rústic en zona 
possible incendi forestal. 

- Ministeri d’Economia i Hisenda – Delegació d’Economia i Hisenda Illes 
Balears, Reg. Entrada 3196, Remissió dades distribució quotes provincials 
IAE desembre 06 a maig 07. 

- Govern de les Illes Balears (Educació i Cultura – Política Lingüística) Reg. 
Entrada 3198, Activació Pla Normalització Lingüística per vehiculació 
llengua catalana.  

- Consell Insular de Mallorca – Cooperació Municipal, Reg. Entrada 3218, 
Sol.licitud informació per constitució comissions sectorials assemblea 
Batles i Batleses. 

- Govern de les Illes Balears (Interior – DG. Emergències) Reg. Entrada 
3249, Jornada Tècnica sobre emergències per fenòmens meteorològics 
adversos. 

- Ajuntaments – Ajuntament de Palma, Reg. Entrada 3256, Convocatòria  
curs canvi climàtic salut i consum. 

- Ministeri d’Economia i Hisenda – Delegació d’Economia i Hisenda Illes 
Balears, Reg. Entrada 3278, Compensació Telefònica 3r TR 2007   

- Ministeri d’Economia i Hisenda – Delegació d’Economia i Hisenda Illes 
Balears, Reg. Entrada 3279, Remissio dades entrega a compte 
participació tributs octubre. 

- Govern de les Illes Balears (Educació i Cultura  - DG Planificació i Centres) 
Reg. Entrada 3292, Sol.licitud reparació embornal CP Gabriel Comas i 
Ribas. 

- Sindicatura de Comptes Illes Balears – Sindicatura de Comptes Illes 
Balears, Reg. Entrada 3300, Informe agregat dels comptes generals de les 
Entitats Locals 2004. 



- Asociacion de Vecinos y Propietaris Es Verger, Reg. Entrada 3321, Sobre 
cessió terrenys a l’Ajuntament per execució obres necessàries. 

- Govern de les Illes Balears (Salut i Consum) Reg. Entrada 3376, Sol.licitud  
llistat aparcaments Esporles i remissió protocol per compliment normativa. 

 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia 
haguts des de l’últim Ple des de el núm. 470 al 510. 
La secretaria donar lectura al següent : 
 
  DECRET  DE BATLIA NUM. 510 
 
 
  Per donar coneixement al Ple de la Corporació que a l’expedient 
per l’aprovació del pressupost de 2006 es va produir un error material de suma 
al Pressupost de Despeses, concretament a la partida 3-62300 per un import 
de 10.952,37 euros. Aquesta partida apareix al detall del pressupost amb 
l’import correcte però no sumada al total. Per tant l’import correcte del 
pressupost de Despeses seria de 5.515.414,69 €. Pel present venc a resoldre: 

1. aprovar que l’import  total  de despeses del pressupost sigui de 
5.515.414,69 €. 

2. Portar al Ple per la seva ratificació. 
   
  Esporles, 26 de novembre de 2.007. 
 
 Sotmés a votació es aprovat amb el següent resultat: 
Cinc (5) vots a favor del PSM. 
Sis (6) abstencions del PSOE i PP. 
 
 
                      RESOLUCIÓ DE BATLIA  439/07 
 
  Vist  que aquest Ajuntament ha rebut una subvenció del Ministeri de la 
vivenda per dur a terme la rehabilitació de la Casa del Poble i donat que 
l’immoble a dia d’avui no es propietat de l’Ajuntament, i que s’ha signat un 
conveni de col·laboració entre l’Institut d’Innovació Empresarial i l’Ajuntament 
d’Esporles, mitjançant el qual es subvenciona la totalitat de la despesa. Es 
necessari procedir a la compra de l’esmentat immoble ,  per destinar-lo a 
finalitats de caràcter públic i interès  social. Es per la qual cosa que venc a  
 
RESOLDRE: 
 
 
 
1.- Aprovar el següent: 
 



PLEC DE CLAUSSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS PER A 
L’ADJUDICACIÓ DE LA COMPRA DE L’ IMMOBLE DENOMINAT CASA DEL 
POBLE, SITUAT DINS EL CENTRE DEL POBLE ENTRE ELS CARRERS 
QUARTER I CASA DEL POBLE. PER ACTIVITATS DE CARÀCTER PÚBLIC O 
INTERÉS SOCIAL PROCEDIMENT NEGOCIAT SENSE PUBLICITAT. 
 
 
1.- OBJECTE DEL CONTRACTE I REGIM JURÍDIC. 
 
 1.1. Objecte del contracte.- El present plec te per objecte la compra: 
URBANA .- Casa denominada Casa del Poble edificada damunt una parcel.la 
de terreny, procedent de Son Trias, en el terme municipal d’Esporles, ( Illes 
Balears). La parcel.la te una superficie  d’uns 461 m2 . Linders: al nort , amb 
casa i corral de Francisco Nadal Sastre; al sur, carrer Mateu Togores; al est, 
solar de Juan Alemany Terrasa; i oest, carrer K del planol. 
 
        La finca descrita es propietat de l’Institut de Crèdit Oficial. 
        Inscrita al Registre de la propietat nº 8 de Palma de Mallorca, el tom 5020, 
llibre 74, foli 142, finca 1387, inscripció 8ª. 
        L’objecte de l’esmentada compra es de destinar-la a activitats de caràcter 
públic i interès social.  Tot això de conformitat amb les prescripcions del present 
Plec. 
            1.2. La contractació de la compra que s’adjudicarà pel sistema de 
procediment negociat sense publicitat, es regirà per l’establert a aquest plec, i 
pel no previst en ell, serà d’aplicació el R.D.L. 2/2000, de 16 de juny, pel que 
s’aprova el Text Refós del a L.C.A.P, modificada per la Llei 53/99, de 28 de 
desembre i Reglament de  General  de la Llei de Contractes de les 
Administracions Publiques. 
         Llei 20/2006, de 25 de desembre Municipal i de Regim Local de les Illes 
Balears i Reglament de Bens de les Entitat Locals aprovat pel R.D. 1372/1986, 
de 13 de juny. 
           Aplicació  de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les 
Administracions Públiques i demés legislació vigent amb la matèria. 
 
 
 
2.- CONDICIONS TÈCNIQUES. 
 
 2.1. Termini d’entrega  de l’immoble.  
 
 L’adjudicatari estarà obligat a entregar l’immoble a la firma de l’escriptura 
pública. 
 
 
3.- CONDICIONS DEL PROCEDIMENT NEGOCIAT 
 
 3.1. Forma d’adjudicació. 
 
 En compliment de l’establert a l’article 11 del Reglament de Bens de les 
Entitat Locals, i l’art. 135 de la llei 20/2006, de 25 de  desembre, la compra de 



bens es regiran en quant a la seva preparació i adjudicació per la normativa 
reguladora de la contractació de les Corporacions Locals. 
 El contracte a que es refereix aquest Plec s’adjudicarà  pel procediment 
negociat sense publicitat. 
 
 I, en compliment del establert en l’article 5.3 i 9 del TRLCAP, al tenir la 
consideració del contracte privat la compravenda d’immobles, es regirà en 
quant als seus efectes i extinció, per les normes del dret privat. 
 
 3.2. Preu del immoble 
 
 El tipus de licitació es fixa en  (448.560) quatre-cents quaranta-vuit mil 
cinc-cents seixanta euros. 
 
 
  Acceptar la proposta del Institut de Crèdit Oficial. 
 
 
3.- DESPESES E IMPOSTS. 
 
 L’ajuntament abonarà el pagament de totes les despeses, honoraris i 
imposts ocasionats per la present compra i la seva inscripció registral, inclòs 
l’imposto de bens immobles corresponent a any en curs i l’imposto municipal 
sobre l’increment del valor dels Terrenys de naturalesa urbana ( plusvàlua ). 
 Seran de càrrec del Ajuntament les despeses de notari, impost de 
transmissions patrimonials i impost sobre increment del valor dels terrenys de 
naturalesa urbana, fens inclòs el darrer impost IBI i taxes. 
 
12.- JURISDICCIÓ COMPETENT. 
 
 
 VIII.2. Les qüestions litigioses sorgides sobre la interpretació, 
modificació, resolució i efectes dels contractes administratius seran resolts per 
l’òrgan de contractació competent, acords dels quals posaran fi a la via 
administrativa i contra els mateixos es podrà interposar recurs contenciós–
administratiu, conforme al que està previst per la Llei reguladora de dita 
jurisdicció, sense perjudici que els interessats puguin interposar recurs 
potestatiu de reposició, previst als articles 116 i 117 de la Llei 30/1992 de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú.  
 
2.- Ratificar per Ple. 
 
Esporles a  10 d’octubre de 2007. 
EL BATLE 
 
RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM. 462/07 
 
      Aquest ajuntament a dia d’avui ha signat escriptura de compra de la Casa 
d’Es Poble amb “l’Instituto de Credito Oficial”, condició per a rebre una 



subvenció del Ministeri de la Vivenda. I  donada la urgència en firmar el 
protocol General, entre l’Ajuntament i el Ministeri de la Vivenda, ja que se’ns ha 
informat que estam a punt exhaurint el termini per la signatura  i posat que la 
Ministra de la Vivenda visita la nostra Illa dia 27 d’octubre de 2007, pel present 
venc a RESOLDRE: 
 

- Aprovar signar Un Protocol General entre el Ministeri de la Vivenda i 
l’Ajuntament d’Esporles ( Illes Balears) per les obres de rehabilitació de 
l’antiga Casa d’Es Poble, per Usos culturals. 

- Autoritzar el Sr. Batle per signar el documents necessaris. 
- Ratificar per Ple. 
 
Esporles a 26 d’octubre de 2007. 
 
   EL BATLE 

 
 
 
Sotmès a votació queda aprovat per unanimitat  
 
DECRET.- 443 
   RESOLUCIÖ DE BATLIA 443/07 
 “Vista la convocatòria del Consell de Mallorca a tots els Ajuntaments que 
es vulguin incloure dintre del Pla d’Obres i Serveis per al 2008 i donat que el 
Ple del Ajuntament de dia 11 d’octubre de 2008 acordà sol.licitar la inclusió al 
Pla d’Obres i Serveis de distintes obres, pel present VENC A RESOLDRE: 
  
 APROVAR ampliar la sol.licitud abans esmentada amb les següents 
obres: 
 
 QUARTA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de 
Mallorca que inclogui al municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per 
a 2008 amb el finançament de l’obra anomenada “ PROJECTE DE MILLORA 
DEL FERM DEL CAMI D’ESTABLIDORS DE S’ESGLAIETA, T.M. 
D’ESPORLES”  amb un pressupost d’execució per contracte total de  
(59.864,34)   cinquanta-nou mil vuit-cents seixanta-quatre euros amb trenta-
quatre cèntims. 
 
               - Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria 
del Pla d’Obres i Serveis per al 2008 i al Reglament de Cooperació Municipal 
del CIM. 
               - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 
 
               CINQUENA PROPOSTA.-  Aprovar sol·licitar del Consell Insular de 
Mallorca que inclogui al municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per 
a 2008 amb el finançament de l’obra anomenada “ PROJECTE DE MILLORA 
DEL FERM DEL CAMI D’ESTABLIDORS DE S’ESGLAIETA, T.M. 



D’ESPORLES”  amb un pressupost d’execució per contracte total de  
(59.864,34)   cinquanta-nou mil vuit-cents seixanta-quatre euros amb trenta-
quatre cèntims. 
 
 
               - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 
 

RATIFICAR pel Ple. 
Esporles a 15 d’octubre de 2007 

El Sr. Miguel Bernat fa notar que el Decret repeteix dues vegades el mateix 
projecte, al punt 4 i 5. 
La Secretaria explica que hi havia  un error material  que el que toca dir es: 
 
“CINQUENA PROPOSTA.-Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca 
que inclogui al municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2008 
amb el finançament de l’obra anomenada anomenada “PROJECTE DE 
PAVIMENTACIÓ DEL CAMÍ DE S’ALZINAR A LA URBANITZACIÓ ES 
VERGER, T.M. D’ESPORLES”   amb un pressupost d’execució per contracte 
total de  (59.633,28) cinquanta-nou mil sis-cents trenta-tres euros amb vint-i-
vuit cèntims. 
  
               - Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria 
del Pla d’Obres i Serveis per al 2008 i al Reglament de Cooperació Municipal 
del CIM.” 
El Sr. Miguel Bernat digué que independentment  de l’error material que indica 
les preses i corregudes que duen a cometrer-los. Vol deixar constància de la 
falta de planificació de l’equip de govern per que a dos dies de l’aprovació del 
Pla d’obres i Serveis per a 2008, es procedeix mitjançant una resolució de 
batllia a la seva modificació, sense reunir prèviament la junta de portaveus etc. 
Pel que fa a l’expedient hem pogut constatar les preses ja que hi ha documents 
sense signar i es per la qual cosa que el meu grup votarà en contra. 
El Sr. Batle digué que havia estat necessari incloure aquestes dues actuacions 
amb la premura que s’havia fet, per poder rebre una subvenció per ambdues 
actuacions que en principi pareixia que havien de ser incloses a un altre pla, 
per tant entenia que la seva actuació havia estat la correcte.  
 
Sotmès a votació no queda aprovat, amb el següent resultat: 
Cinc (5) vots a favor del PAS-PSM 
Sis (6) vots en contra del PSOE i PP 
 
LIQUIDACIO PRESSUPOST.- El Sr. Batle donar compta de la liquidació del 
pressupost de 2006. 

 
 
 
                                                     DECRET DE  BATLIA NUM  511/07 



 
  De conformitat   amb el que  disposa  l’article 191 i següents del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març que aprova la llei Reguladora 
d’Hisendes Locals, i vist l’informe emès per la Secretària-Interventora de  la 
Corporació , pel  present 
 
  HE RESOLT: 
 
  Aprovar la Liquidació del Pressupost de l’exercici  de  2.006, còpia  
de la qual s’adjunta  al present Decret. 
 
  Esporles, 26 de novembre de 2.006. 
    El Batle,  
 
 
El Sr. Miguel digué que llegint la liquidació es comprovava que havia passat el 
que havia de passar, que els informes negatius de la Secretaria Interventora, ja 
indicaven que s’havia de regularitzar la situació i no s’ha fet i d’aquí el dèficit 
que passen els 800.000 euros. Avui continua l’informe de  la Secretaria indicant 
algunes mesures a prendre a rel d’aquesta liquidació en dèficit. Es prendrà 
qualque mesura?. 
  El Sr. Batle li respongué que el que evidenciava era que des de el govern del 
seu grup ja venia passant, en 200.000 euros de dèficit. Que tenien tota una 
legislatura per estabilitzar la situació, que havien començat per actualitzar les 
taxes, cosa que ja s’havia d’haver fet en anterioritat,  ja que han estat, entre 
d’altres, el causant del dèficit. El que s’intenta es que les activitats no siguin 
deficitaris  i crear un pla d’estabilitat. 
  Així mateix s’ha aconseguit, fent les gestions oportunes, recuperar algunes 
subvencions que havien estat negades pel Govern anterior a aquest 
ajuntament. 
  El Sr. Josep Ferra demana per abandonar el ple i s’absenta.  
  El Sr. Miguel Bernat digué que el final tota la culpa del dèficit la tindria el PP. 
Però que si no es tenien diners no es gastava, el que s’havia de fer era 
optimitzar recursos. 
  El Sr. Batle digué que no es tractava de discutir qui tenia la culpa si no de 
solucionar el tema.  
La Corporació es dona per assabentada. 
 
   
 
DEVOLUCIONS .- 

 
P R O S T A    D E   D E V O L U C I O    I M P O R T    R E B U T S   
 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a 

continuació, es proposa la devolució dels imports assenyalats. 
 
 



Referència Contribuent Padró/Impost Import Motiu devolució 
 
 
1029/05 ESTEVEZ SAEZ M. DEL 

CARMEN 
IVTM 2005 25,56 Baixa 31/05/05 

1057/06    “     “    “  “    “ IVTM 2006 51,12 Baixa 31/05/05 
3248/06 TELLO SUAREZ NESTOR 

HERNAN 
IVTM 2006 12,78 Baixa 07/09/06 

   

 
Sotmesa a votació fou aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
MODIFICACIO DE CREDIT.- El Sr. Batle  donar lectura a la següent  
 

P R O P O S T A 

SUPLEMENT DE CREDIT 1/07 
 
 
Per tal de realitzar despeses que no poden demorar-se  fins el  
proper exercici, degut a les darreres pluges, i no essent ampliable el 
crèdit consignat al pressupost de l’Ajuntament del 2007, d’acord 
amb l’art. 177 i següents del Real Decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel que s’aprova el Tex Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes locals es proposa: 

Aprovar el següent suplement de crèdit: 

FINANÇAMENT: 
 
45-62323    Pla d’Obres i Serveis 2007                          2.500  euros 
   3-48002    Fons Solidaritat                                           2.500 
                                                              
TOTAL                                                                             5.000 euros 
 
 
PARTIDES A SUPLEMENTAR 
 
3-48005    Ajuda damnificats pluges Esporles 2007..............         5.000 euros 
 
TOTAL.....................................................................................        5.000 euros 



 
El Sr. Miguel Bernat presentar la següent esmena: 
  Demanar de que els 5000 euros que havien de sortir de dues 
partides diferents, es traguessin únicament de la partida  del fons de 
solidaritat. 
 La Sra. Aina Salom com era que a la comissió informativa s’havien 
posat 10.000 euros i ara només 5.000 euros. 
  Se li contestar que a la comissió es varen avaluar els danys i en 
principi 5000 eren suficients. 
  Es sotmet a votació en l’esmena que resta així: 
 

FINANÇAMENT: 
 
   3-48002    Fons Solidaritat                                          5000 euros 
                                                              
TOTAL                                                                             5.000 euros 
 
 
PARTIDES A SUPLEMENTAR 
 
3-48005    Ajuda damnificats pluges Esporles 2007..............         5.000 euros 
 
TOTAL.....................................................................................        5.000 euros 
 
  
La proposta, es aprovada per unanimitat 
 
 
MOCIO DEL PP .- El Sr. Miquel Bernat Bosch  donar lectura  a la següent: 
 
 

M O C I O 
 
 
    Moció a favor  del projecte de col·locació de la canonada d’aigües residuals. 
 
Que presenta al Ple de l’Ajuntament d’Esporles., el grup municipal del Partit 
Popular. 
 
Exposició de motius: 
 
Vist el greu problema que provoquen els abocaments de l’actual depuradora, 
provocant la contaminació de diferents aqüífers. 
 



Vist l’alt  nivell de molèsties que provoca als veïnats en general i més 
concretament a les instal.lacions esportives annexes i als residents a la zona 
de “Sa Finca”. 
 
Vist que en el ple de dia 25 de Març de 2003 es va aprovar l’adhesió al projecte 
presentat per EMAYA, anomenat “Sanejament de la zona de protecció de la 
Font de La Vila, de la Siquia d’en Baster i la galeria de captació de l Vall de 
Sant Pere així  com l’aqüífer del pla de Palma”. 
 
Vist que el dia 31 d’octubre de 2007, va tenir entrada amb el número 3210 la 
sol.licitud de llicència d’obres de la fase II del projecte esmentat, per part 
d’Emaya. 
 
Per tot lo exposat, el grup municipal del Partit Popular, a l’Ajuntament 
d’Esporles proposem al Ple que adopti el següent: 
 
 

A C O R D 
 
 
Instar al Batle i a la Junta de Govern perquè concedesqui la llicència d’obres 
per executar el projecte indicat al registre d’entrada núm. 3210. 
 
Instar al  Batle perquè inicií els avantprojectes per realitzar la xarxa de 
clavagueram als nuclis urbans de s’Esgleieta, Ses Rotgetes i Jardin de Flores, 
per connectar a la canonada del projecte d’Emaya abans esmentat i aquests 
s’incloguin el POS  del 2009. 
 
El Sr. Vicenç Vidal digué que era coneguda la postura del PSM, el voltant de la 
DEPURADORA , ja que enteníem que el desenvolupament sostenible 
compromet les generacions futures. Per tant el demanar una nova 
DEPURADORA, no es un caprici si no que, el que es pretenia era eliminar els 
actuals sistemes ja obsolets per reduir els efectes del mal funcionament. 
Aprofitar les aigües residuals  per altres projectes, o per recuperar els aqüífers 
en definitiva fer una bona gestió dels nostres residus. Que l’aigua era un be 
escàs hi havia de ser gestionat en cura. Per tant si es feia realitat la canonada i 
el desmantellament de la DEPURADORA això provocaria un impacte  
ambiental difícil de recuperar. 
   El Sr. Miguel Bernat digué que la canonada era un fet ja, que la nova 
depuradora només era un futurible i que actualment la que hi ha dona moltes 
molèsties als veïns, que si es volia fer una depuradora en condicions els costos 
eren molt elevats tant de construcció com de manteniment. I que en definitiva 
els recursos no es perdien s’aprofitaven a un altre lloc i no era dolent ser 
solidari. 
  La Sra. Aina Salom digué que el seu vot seria a favor de la moció,per que així 
es recollia el programa electoral del seu grup i a més es solucionaven molts 
problemes. Que es recuperaven recursos humans per l’ajuntament i a més 
evitaven la contaminació dels aqüífers que en freqüència  provocaven les 
depuradores. 
  Però que volia introduir la següent esmena: 



- El moment de firmar la cessió de les aigües per depurar, reservar-se el 
dret de retorn d’una part de l’aigua depurada.  

- Puntualitzar que també hi havia d’haver canonada per la recollida de Ses 
Rotgetes, Jardin de flores i s’Esgleieta. 

 
Sotmesa a votació la Moció i l’esmena,queda aprovada, essent el resultat de la 
votació el següent: 
 
Sis  (6) vots a favor del PSOE i PP 
Quatre (4) en contra del PAS PSM 
 
 
 
MOCIO PSOE.- La Sra. Aina Maria Salom Soler donar lectura a la següent: 
 

M O C I O 
 
Moció que presenta el PSIB/PSOE al Plenari de l’Ajuntament d’Esporles. 
 
Antecedents 
 
A la primera legislatura d’Ajuntaments democràtics 1979-1983, vist que no hi 
havia cap piscina pública al municipi el Consistori va decidir comprar el solar a 
on es situa l’actual piscina municipal. El solar disposava d’un safareig i es va 
arreglar per tal que pogués esser utilitzat com a piscina. 
 
Les necessitats actuals són molt distintes de les que hi havia fa quasi 30 anys, 
a més, l’actual piscina incompleix les normatives mínimes exigibles per a una 
instal.lació d’aquest tipus, per exemple: dimensions inadequades, vestidors 
amb unes condicions insalubres, instal.lacions obsoletes, instal.lacions 
elèctriques sense cap tipus de garanties, etc. 
 
La Conselleria de Salut ha tramès en distintes ocasions amonestacions de 
tractament per falta de seguretat a les instal.lacions i any darrera any s’han 
anat assumint per part de l’Ajuntament riscos innecessaris. Aquesta situació de 
risc i de manca de legalitat només es podria tolerar en una situació transitòria 
mentrestant es construïa una nova piscina, però de cap manera es pot assumir 
això com a situació permanent i sense propòsit de canvi. 
 
Desprès de distintes temptatives, finalment l’any 2004 es va redactar un 
projecte que semblava que totes les forces podien compartir, i el debat es va 
centrar en el lloc a on s’havia de construir la piscina. El partit Popular 
defensava que fos a Son Quint i tant el PSN  com el PSOE defensaven que fos 
a Ca l’Amet. 
 
Aquesta passada legislatura i governant la coalició PSM/PSOE i en compliment 
del pacte entre ambdues forces polítiques per la governabilitat del municipi, a 
proposta del PSOE l’Ajuntament va demanar al Consell Insular que aportés una 
ajuda per afrontar la construcció de la nova piscina. 
 



En Sessió celebrada el passat dia 5 de març de 2007 el Consell Insular va 
aprovar una ajuda plurianual de 595.951,03 € per a la primera fase, i distribuïda 
aquesta quantitat en 6 anualitats. La segona fase, que compren el cobriment de 
la piscina, es preveu que es farà mes endavant. Pel que fa a les obres 
d`aquesta primera fase, s’havien de començar abans del dia 1 de setembre 
passat. Per tant és clar que l’actual equip de govern no ha tingut cap mena 
d’interès per iniciar-les. 
 
El passat dia 11 d’octubre, a un Plenari convocat amb caràcter d’urgent per al 
Pla d’Obres i Serveis per a l’any 2008, l’equip de govern del PSM proposà fer 
un carril per a bicicletes al carrer del Quarter per un import proper als 270.000 
€, i també va presentar dues propostes més sobre temes de mobilitat, tot això 
en substitució de l’obra de la nova piscina. Per tant, un altra cop queda de 
banda i no hi ha cap garantia de l’equip de govern la vulgui dur endavant 
 
L’excusa que va donar l’equip de govern er no construir la piscina era que a 
l’actual terreny de Ca l’Amet no hi  ha cap. Diuen que el terreny que es va cedir 
a la Conselleria d’Educació per construir l’escoleta infantil va ésser per més m2 
dels necessaris i que si no es recuperen aquests m2 no hi cabria la piscina. Per 
això, diuen, per tal de no arriscar-se, havien decidit retardar-ne la construcció. 
 
El PSOE ha defensat la necessitat de construir la piscina, i pensam que el 
nostre poble no es pot permetre deixar d’aprofitar el finançament que fa acordar 
el Consell de Mallorca. El PSOE d’Esporles també ha defensat sempre fer la 
piscina a Ca l’Amet, i ho ha justificat per la proximitat al centre del poble i de les 
instal.lacions escolars. En aquests moments, però, el que volem és, sobretot, 
que hi hagi una piscina a Esporles, fins i tot encara que finalment es faci a Son 
Quint. 
 
Per tant, proposam al Plenari de l’Ajuntament d’Esporles la següent  
 
Moció:  
 
1.- El Plenari de l’Ajuntament d’Esporles considera que la construcció de la 
piscina municipal té prioritat per a aquest Ajuntament davant qualsevol altre 
obra a presentar al Pla d’Obres i Serveis que anualment es convoca pel 
Consell Insular. 
 
2.- Deixar sense efecte l’acord pres pel Plenari el passat dia 11 d’octubre de 
2007 relatiu a les obres a incloure al Pla d’Obres i Serveis per l’any 2008. 
 
3.- Sol.licitar i destinar davant el Consell Insular que inclogui al municipi 
d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2008 amb el finançament de la 
piscina municipal, en les anualitats contemplades en el plurianual del Pla del 
2007 afegint la partida de 10.000€ que corresponia a l’any 2007 a la partida del 
2008. 
 
4.- Consignar les corresponents partides al pressupost per l’any 2008. 
 
5.- Tramitar el crèdits necessaris amb les entitats bancàries. 



 
6.- Fer les adaptacions necessàries al projecte per ubicar la piscina al terrenys 
propietat de l’Ajuntament a la Punta de Son Quint d’una superfície d’uns 2.600 
m2 al costat del poliesportiu i al costat de la carretera. 
 
7.- Comunicar el present acord al Consell Insular de Mallorca. 
 
La Sra. Aina Salom explicar que la presentació d’aquesta moció no era per que 
el seu grup no estigués d’acord amb el carril bici, si no per que havia de ser 
més immediat la construcció de la piscina,  i així ja s’havia plasmat el debat 
abans de les eleccions, on es va entendre que era un tema prioritari. 
 El Sr. Batle  digué que s’havien fet una seria d’afirmacions com que Esporles 
necessitava una piscina, que ell entenia que era així. Però que s’havien de 
resoldre primerament una partida de temes com la disponibilitat de la parcel·la. 
I era per la qual cosa que s’havia optat per presentar el projecte del carril bici, 
que a la vegada solucionava el del carrer Quarter. 
   Que aquest municipi te moltes necessitats es clar però s’ha de cerca el 
finançament i amb aquest tema està l’equip de Govern. 
   Pel que fa a la situació, digué que no era tan fàcil resoldre a Son Quint, ja que 
el darrer Consell Escolar, ja queda palesa la necessitat d’ampliar l’institut , per 
tan no seria el més adequat emprar els terrenys. 
    D’altre banda l’idea de fer la piscina a Son Quint de sempre ha estat 
rebutjada, tant per les Sres. usuaris com per les mares dels infants que 
l’utilitzen.  
    Per tots aquest motius es pel que demano de deixar el tema damunt la taula. 
    La Sra. Aina Salom digué que era conscient i responsable, de la moció que 
presentava i que recollia en la mateixa, el que  volien els esporlerins, una 
piscina, i ja havia arribat el moment de concretar i no donar més llargues,   que 
no volgués confondre la sala, si el tema era d’anar a peu fins a l’institut que 
s’adoptessin les mesures necessaris per resoldre la mobilitat  i poses fil a la 
agulla amb la construcció de la piscina. 
  El Sr. Batle demana a la Sra Salom de debatre el tema el fòrum ciutadà. 
  El Sr. Vicens Vidal indicar les conclusions del fòrum i la possibilitat de fer un 
monogràfic de piscina dintre del fòrum ciutadà. 
  El Sr. Bernat  digué que no entraria en el debat de les conclusions del fòrum 
ciutadà, que la piscina era un compromís electoral,  que els terrenys de Son 
Quint eren disponibles, que no tenia tan clar que fos bo pel poble ampliar 
l’institut, que aquest tema era d’un altre debat. Respecta de la distancia entenia 
que no era prou significativa, per que els usuaris deixessin d’utilitzar-la. 
   En quant el recursos econòmics, son els que hi ha, però l’equip de Govern te 
l’obligació d’optimitzar-los i es per aquest motiu que donarem el nostre suport a 
la moció.  
Sotmès aprovació la proposta  es aprovat amb el següent resultat: 
 
Sis (6) vots a favor del PSOE i PP 
Quatre (4) vots en contra del PAS PSM 
 
 
 
PRECS I PREGUNTES.- 



 
    El Sr. Severiano Quevedo agrair la col·locació de les senyals de transit a Ses 
Rotgetes. 
    I demanar de fer un pla integral de circulació i seguretat vial a Ses Rotgetes. 
    Així mateix demanar que es mantinguessin en condicions les voravies de ses 
Rotgetes, tirant herbicida i fent la neteja oportuna. 
     Demanar una explicació el voltant de la nova recollida selectiva i si amb 
l’augment del preu de la recollida de podes, augmentarà en nombre de bosses 
a recollir?. 
      I per aquest any demanar un més il·luminació nadalenca a la zona de Ses 
Rotgetes. 
      El Sr. Miguel Bernat demanar: 

- S’ha fet l’estudi de gual permanent?. 
- S’ha modificat el contracte de transport amb Creu Roja?. 
- L’excusa de no convocar el Patronat de Cultura era per que s’havia de 

fer un canvi, s’ha fet?. 
- Quan es presentarà la relació de leasings?. 
- Podria tenir una copia del conveni amb el Ministeri de la Vivenda?. 
- S’ha trobat el cremador de la caldera de l’institut?. 
El Sr. Gaspar Sabater explicar que havia anat a tirar unes graneres al punt 
verd i que els empleats de la brigada li havien demanat de recollir-les, tan 
malament va l’ajuntament?. 

       La Sra. Aina Salom agrair els miralls del vial central. I es mostra a favor del 
pla integral de circulació a Ses Rotgetes i demanar que a més es fes un pla de 
supressió de barreres arquitectòniques, tant a la Vilanova com a la Vila vella i 
Ses Rotgetes. insisti amb la falta de mirall i la mitjana groga de l’esmentat vial. 
       Demanar que l’ajuntament assolis l’iniciativa de interessar del veïns la 
construcció d eles voravies i en el seu cas execució subsidiària. 
       Recordar que el Consell del Patronat d’escoles municipals del passat dia 
29 d’octubre de 2007, es digué que es reuniria cada tres mesos, per tal de 
poder informar-se, del que es va dir que es faria demanar: 
    S’ha passat l’informació d’una seria d’iniciatives ?. 
     Que ha passat amb les denuncies de Magdalena de l’escoleta el voltant del 
servei de menjador escolar? , S’ha sancionat l’empres?, s’ha rescindit el 
contracte?. 
El Sr. Bernat Digué que la representant del Pp, no havia entès bé, el canvi el 
menjador, per que s’havia canviat si na Francisca anava be? 
  El Sr. Batle s’absenta del Plenari, actua el seu lloc el sr. Antoni Asensio. 
  El Sr. Vicenç Vidal digué al voltant de la recollida selectiva que Ses Rotgetes 
tindria el mateix tractament que la resta del poble. Pel que feia a la poda no 
s’havien augmentat en nombre de bosses, però si l’espai el punt verd. 
   El Sr. Batle entre a la Sala. 
   Pel que feia a la recollida explicar que abans d’aplicar el sistema havien de 
resoldre algunes diferencies amb FCCSA. Que es donaria més informació i 
aportarien més recursos a l’oportuna campanya. 
    Que hi havia llocs del poble com Son Cabaspre o s’Esgleita que encara no 
es podia assumir aquesta recollida selectiva. 
    El Sr. Antoni Asensio digué que respecta de les graneres no entenia el 
comentari, per que ho veia un poc surrealista. 



    Respecta del Patronat de l’Escoleta, no hi ha hagut més incidències i entenia 
que l’empresa Alcari era molt professional. 
Que s’enviaria la programació de l’Escoleta. 
 El per que no s’havia repartit a Ses Rotgetes, es per que no hi va haver 
recursos, per fer el porta a porta,  en aquest cas no va poder esser. 
  El Sr. Batle digué que l’empresa Alcari reunia tots els requisits per gestionar el 
servei de menjador,  amb el sistema de transport etc. i per tant va pareixa el 
més adient per evitar problemes sanitaris etc. 
   El Sr. Miguel Bernat digué que la ubicació física també era molt important a 
l’hora de resoldre problemes com els esmentats i a més del servei de menjador 
anterior mai hi havia hagut cap queixa. 
    Respecta de l’estudi de mobilitat, es parla de tot el municipi, per tant tots el 
nuclis. 
     Pel que fa a les voravies es tornera a donar un toc a tots aquells que no 
hagin complit en la seva obligació. 
      El Pla especial de circulació es una bona idea que s’estudiarà. 
      Dels guals permanents i la Creu Roja, encara no s’han conclòs els estudis. 
      Pel que fa el cremador de la caldera de l’institut, el te l’empresa 
concessionària, per la seva revisió.     
                
  Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-tres 
hores, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo 
la Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i 
la data assenyalats a l’encapçalament. 
                
 Esporles, 29 de novembre de 2007. 
 El batle,     La secretària 
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